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Protokół Nr XXVII/22 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 18 października 2022 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 12 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Radni nieobecni: Jakub 

Leśko, Łukasz Kowalewski, Jarosław Miś. Lista obecności radnych stanowi załącznik do 

protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 

Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2023 r. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Krośnieńskiego. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Gminy. 

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXVII sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  
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Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego jednogłośnie 12 głosami „za” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXVI/22 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 6 września 2022 r. 

Wyniki głosowania: 11 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 

Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2023 r.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Krośnieńskiego.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał jaki procent stanowi dofinansowanie budowy boiska dla 

sołectwa Przychów i czy sołectwo dokłada do inwestycji. 

Radny Kamil Koronka jako również sołtys wsi Przychów wyjaśnił, że inwestycja wynosi 

9.000 zł, natomiast koszty sołectwa to 5.300 zł.  

Wójt wyjaśnił, że takie działania są praktykowane i przytoczył przykład dofinansowania 

sołectwa Dachów, gdzie budowa wiaty to koszt 20.000 zł, a wkład własny sołectwa wynosi 
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tylko 2.000 zł. Dodał, że z uwagi na panującą sytuację finansową informował mieszkańców 

na zebraniach, że nie może obiecać dofinansowania podobnych działań w przyszłym roku. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że nie pamięta, żeby taka sytuacja miała miejsce  

w przypadku sołectwa Bronków i zapytał, jaki jest klucz wybierania przez Wójta inwestycji  

i co należy zrobić żeby otrzymać dofinansowanie z gminy. Dodał, że sołectwo Bronków 

budowało wiatę ze środków funduszu sołeckiego przez trzy lata. 

Wójt wyjaśnił, że większość wnioskowanych dofinansowań trafia do sołectw i zaznaczył,  

że są to sołectwa o znacznie mniejszym funduszu sołeckim, niż sołectwo Bronków. 

 

Radny Łukasz Dudzic i radny Marcin Jagodziński złożyli wniosek o przedstawienie listy 

dofinansowanych z budżetu gminy sołectw wraz z podaniem procentu dofinansowania  

i kwoty wkładu własnego sołectwa. 

Wójt wyjaśnił, że sołectwa składają potrzebę dofinansowania inwestycji we wnioskach do 

budżetu na przyszły rok, natomiast jeśli sołectwa nie doszacowały kosztów inwestycji,  

to wsparcie odbywa się w trakcie roku budżetowego. 

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał o zerowe pozycje wyszczególnione w części opisowej  

zmian do budżetu.   

Skarbnik wyjaśniła, że są to środki przeniesione z różnych rozdziałów, które zostaną 

rozdysponowane do działów, gdzie brakuje środków. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że w uzasadnieniu do uchwały są tylko wskazane działy  

i brak jest opisu. 

Wójt zaproponował, żeby radnym przesłać klasyfikację budżetową. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że jest to dobry pomysł. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi się”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 9. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali informację i zapytał czy są jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad 10. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły dwie interpelacje. 

 

Ad 11. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że złożył interpelację o objęcie dzieci bezpłatnym 

dowozem, gdzie w odpowiedzi Wójt poinformował, że gmina zakupuje 34 bilety miesięczne. 

Radny oznajmił, że na dzień składania interpelacji jedno dziecko nie było objęte dowozem. 

Informował dalej, że druga interpelacja dotyczyła ilości nasadzonych drzew w gminie, gdzie 

w odpowiedzi otrzymał niepełne informacje. Wnioskował o podanie konkretnych działek, 

gdzie zostały zasadzone drzewa. Zapytał również, gdzie leży problem w odpowiadaniu na 

interpelacje i zaznaczył, że odpowiedzi zawsze otrzymuje na ostatni dzień terminu. 
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Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła oznajmił, że jeśli radny jest niezadowolony  

z odpowiedzi na interpelację powinien się zgłosić do Wójta o jej uzupełnienie. 

    

Ad 12. 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Lucjan Tracz poruszył temat braku odpowiedzi ze strony Wójta na zadawane na 

sesjach pytania i wnioski radnych, następnie przytoczył przykłady: 

 przesłanie projektu żłobka (radny Marcin Jagodziński), 

 przedstawienie przez GOKiS informacji na jaką kwotę został zakupiony opał oraz 

przedstawienie do wglądu faktur (radny Lucjan Tracz), 

 przedstawienie planu wydatków w GOKiS (radna Anna Hałupka), 

 pytanie radnego Łukasza Dudzica kto podpisał umowę na remont w szkole. 

Następnie oznajmił, że zgodnie z kodeksem postepowania administracyjnego radni powinni 

otrzymać informacje w terminie 30 dni.  

W dalszej kolejności radny poruszył następujące tematy: 

 Komisja Oświaty i spraw społecznych po wizycie w szkole w Bobrowicach 

stwierdziła ubytki w schodach na hali sportowej, na zapytanie Komisji w tej sprawie 

dyrektor GOKiS poinformował, że do końca września prace zostaną wykonane, 

natomiast do tej pory nic nie zostało zrobione, 

 czy będą kolejne etaty w związku z pojawieniem się oferty zakupu obiadów  

w GOKiS, 

 w biuletynie wydawanym przez GOKiS powinny się znaleźć informacje dotyczące 

możliwości przyłączenia mieszkańców Dychowa do instalacji gazowej, 

 brak uchwały w sprawie zakończenia skargi Związku Nauczycielstwa Polskiego na 

Wójta. 

 

Wójt wyjaśnił, że kształt biuletynu zależy od mieszkańców i nie chciałby w nim podawać 

informacji na temat spraw, które są jeszcze w toku. Poinformował, że w sprawie przyłączenia 

do instalacji gazowej mieszkańcy kontaktują się z urzędem, gdzie następnie są kierowani do 

kontaktu z EWE. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy Przewodniczący otrzymał propozycję umieszczania  

w biuletynie materiałów radnych. 

Przewodniczący nie potwierdził. 

Wójt wyjaśnił, że na sesji pada wiele pytań, a ponieważ nie ma wspólnych posiedzeń komisji 

nie ma możliwości żeby odpowiedzieć na nie na bieżąco. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że to nie są tylko wnioski z ostatniej sesji i zapytał, czy 

któryś z radnych otrzymał odpowiedzi. 

 

Radny Lucjan Tracz złożył wniosek o przygotowanie odpowiedzi na wnioski radnych  

i oznajmił, że nie zajmie to więcej niż 2 godziny. 

Wójt oznajmił, że radny ma mylne wyobrażenie o pracy w urzędzie. 

 

Radny Andrzej Grudziński w sprawie możliwości przyłączenia się do instalacji gazowej  

w Dychowie wyjaśnił, że EWE zbierało wnioski od dużych odbiorców takich jak szkoła, 

elektrownia wodna, nadleśnictwo czy wspólnota mieszkaniowa, żeby sprawdzić czy 

inwestycja będzie się kalkulowała. Na chwilę obecną EWE nie skierowało zapytań do 
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odbiorców indywidualnych. Dodał, że wspólnota mieszkaniowa, której jest prezesem 

podpisała pismo o gotowości odbioru gazu z sieci w sierpniu 2023 r. 

 

Wójt dodał, że w zakresie planów EWE ujęte zostały wszystkie ulice w Dychowie,  

co wskazuje na możliwość przyłączenia odbiorców indywidualnych. 

 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła w sprawie zapytania o skargę ZNP poinformował, 

że otrzymał od Wojewody pismo o sprecyzowanie daty sesji na której zostanie podjęta 

uchwała w sprawie ponownego rozpatrzenia skargi. Dodał, że sprawa jest w toku. 

 

Radny Lucjan Tracz kontynuował, że przesłanie dokumentów radnym to jest tylko wykonanie 

skanu. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że Wójt nie traktuje radnych poważnie, a podczas sesji 

może zapisać wnioski radnych, na które od 40 dni nie otrzymali odpowiedzi. Dodał, że 

przesłanie projektu, który jest na nośniku elektronicznym zajmie chwilę.  

 

Radna Iwona Szajek poinformowała, że była u Wójta z prośbą o udzielenie odpowiedzi na 

wnioski wynikające z protokołu Komisji Oświaty i spraw społecznych z końca sierpnia i do 

dzisiaj komisja nie otrzymała odpowiedzi. 

Następnie poruszyła tematy: 

 duża ilość pytań na sesji do dyrektora GOKiS – zapraszanie dyrektora na sesję, 

 minął termin na mycie elewacji i uzupełnienie płytek przy hali – zadania nie zostały 

wykonane, 

 informacja czy działa monitoring przy hali, 

 GOKiS nie mógł złożyć wniosku o dofinansowanie bieżni z uwagi na nierozwiązaną 

kwestię własności boiska – informacja czy wniosek mogła złożyć gmina. 

 

Wójt wyjaśnił, że zadania przy hali sportowej nie zostały zrealizowane z powodu 

zmniejszenia dotacji dla GOKiS-u i w związku z tym braku środków. Następnie zwrócił się 

do radnych o uszczegóławianie zapytań między sesjami. Odnośnie braku obecności dyrektora 

GOKiS na sesji wyjaśnił, że nie jest w stanie przewidzieć jakie będą pytania radnych  

i zadeklarował, że na kolejną sesję dyrektorzy wszystkich jednostek zostaną zaproszeni.  

Radna Anna Hałupka złożyła wniosek o zaproszenie dyrektora GOKiS na kolejną sesję. 

 

Radny Łukasz Dudzic odnośnie interpelacji radnego w sprawie wydawania biuletynu 

oznajmił, że odpowiedzi udzielił dyrektor GOKiS-u, a nie Wójt i pogratulował radnemu za 

szybką realizację. Następnie zapytał, czy GOKiS spełnia wymogi Sanepidu dotyczące 

zbiorowego żywienia. 

 

Wójt wyjaśnił, że interpelacja w sprawie wydawania biuletynu została skierowana według 

właściwości do GOKiS-u, ponieważ na niego scedowano promocję gminy. Została 

zrealizowana, ponieważ mieszkańcy, którzy nie mają dostępu do portalu społecznościowego 

Facebook o to wnioskowali. W sprawie wymogów Sanepidu poinformował, że wystosuje 

zapytanie do dyrektora. 

 

Radny Andrzej Grudziński uznał, że uczestnictwo w sesjach rady gminy jest obowiązkiem 

dyrektorów. 
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Radna Anna Hałupka zwróciła się z prośbą, aby sesję październikową zwoływać na koniec 

miesiąca, ponieważ do końca października sołtysi mają czas na złożenie wniosku o zmiany  

w funduszu sołeckim. 

Radny Łukasz Dudzic poruszył temat wiaty w Barłogach, gdzie Wójt mieszkańcom na 

jednym z zebrań sołeckich obiecał, że wiata powstanie, a obecnie dzieci czekające na autobus 

stoją na deszczu. 

 

Wójt poinformował, że zgodnie z wnioskiem mieszkańców w Barłogach została wykonana 

zatoczka autobusowa. W tym roku został zmieniony kierunek jazdy autobusu, a ustawienie 

przystanku naprzeciw zatoczki rodzi pewne komplikacje. Trzeba zmienić lokalizację wiaty 

przystankowej oraz kierunek jazdy autobusu. Na czas oczekiwania dzieci na chwilę obecną 

mogą poczekać na o niewiele oddalonym przystanku.  

 

Radny Lucjan Tracz odnośnie kwestii własności zapytał, czy Wójt podpisał jakiś dokument 

normujący zarządzanie przez GOKiS boiskami. 

Sekretarz wyjaśniła, że zgodnie z przepisami gospodarki nieruchomościami Zespół Szkolno-

Przedszkolny w Bobrowicach oraz Zespół Szkół Samorządowych w Dychowie mają oddane 

obiekty w trwały zarząd. W przypadku jednostek posiadających osobowość prawną, czyli 

Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Bobrowicach oraz Gminna Biblioteka Publiczna  

w Bobrowicach mają formę użyczenia, na co zostało wydane zarządzenie Wójta w tej 

sprawie. W związku z wnioskiem boiska zostały przekazane na cele statutowe GOKiS na 

podstawie umowy użyczenia. Zostały również przekazane środki na utrzymanie boisk.  

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał, czy umowa użyczenia pozwala dyrektorowi GOKiS 

wnioskować o środki zewnętrzne. Następnie zwrócił się z prośbą o przedstawienie przez 

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej informacji na temat złożonych wniosków 

na olej opałowy, pelet i drewno. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że każdy wniosek o dofinansowanie posiada inne warunki, które musi 

spełnić wnioskodawca i trudno jej odpowiedzieć, jakie były wymagania programu. W sprawie 

złożonych wniosków na pelet i drewno poinformowała, że informacja zostanie przygotowana 

i przedstawiona radnym w późniejszym terminie, ponieważ w dniu dzisiejszym kierownik 

GOPS jest służbowo w Gorzowie Wlkp. Dodała również, że od 1 grudnia będzie można 

składać wnioski o dodatek elektryczny. 

Wójt dodał, że złożono poniżej 1000 deklaracji na paliwo stałe, z czego 500 deklaracji jest na 

węgiel. 

 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że otrzymał informację, że mieszkańcy powinni  

zgłosić organizację zebrania w sprawie alei lipowej na boisku oraz o zamkniętych bramkach 

na boisku. Zapytał czy przekazanie boisk w zarząd GOKiS wiąże się z tym, że mieszkańcy 

nie mogą z nich korzystać. Dodał, że nigdy nikt nie zamykał infrastruktury sportowej. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że do tej pory praktykowano zgłaszanie chęci korzystania z wiaty czy 

boiska, żeby nie kolidować z innymi imprezami, bądź zajęciami prowadzonymi przez kluby 

sportowe. 
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Radny Marcin Jagodziński poinformował o ogłoszeniu przez rząd informacji o tym, że 

samorządy będą prowadzić dystrybucję węgla kamiennego i zapytał, czy gmina będzie 

zainteresowana tematem. Następnie zapytał również, na co gmina przeznaczy przekazane 

środki, czy na ten cel, czy inne związane z oszczędzaniem energii, termomodernizacją, czy na 

bieżące koszty. Oznajmił, że podtrzymuje, że gmina powinna skorzystać z oferty ENEA na 

modernizację istniejących lamp na led i na ten cel przeznaczyć te środki. Poinformował 

również, że mieszkanka gminy zgłosiła, że samochody stojące przy urzędzie ograniczają 

widoczność na przejściu dla pieszych. 

 

Wójt wyjaśnił, że miejsca parkingowe przed urzędem już w poprzednich latach zostały 

wydzielone w tym miejscu, ale jest to temat do rozważenia. Odnośnie środków wyjaśnił, że  

w tym roku mają trafić do gminy środki w trzech transzach i jest to kwota 2,8 mln zł, z czego 

15% gmina musi przeznaczyć na proenergooszczędne działania takie jak np. wymiana źródeł 

oświetlenie na ledowe, oszczędności z tytułu ogrzewania. Natomiast pozostałe środki planuje 

przeznaczyć na pokrycie bieżących wydatków związanych ze wzrostem opłat oraz na budowę 

nowego oświetlenia. Dodał, że dalej podtrzymuje swoje stanowisko i stanowisko Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie inwestowania w majątek obcy. Odnośnie dystrybucji węgla 

poinformował, że trwają rozmowy z przedsiębiorcami, ponieważ gmina nie posiada zaplecza 

w postaci placu, wagi czy ładowarki. Nie wiadomo jeszcze jakiej jakości będzie węgiel  

i o jakie ilości chodzi, dlatego też będzie analizowane zapotrzebowanie. 

 

Radny Marcin Jagodziński poinformował, że zwrócił się z zapytaniem do Wojewody  

i Prezesa Rady Ministrów o możliwość wykorzystania środków na wymianę oświetlenia  

w gminie. Oznajmił, że to Wójt powinien kierować takie zapytania, a nie radni. Dodał, że 

prawdopodobnie będzie zgoda na wydanie tych środków. 

 

Wójt oznajmił, że nie ma wątpliwości w tej sprawie i dlatego nie kieruje takich pism, 

wnioskował o stanowisko do Regionalnej Izby Obrachunkowej i takie otrzymał. 

 

Radny Łukasz Dudzic zwrócił się z wnioskiem o treść tego zapytania.   

Wójt zaproponował radnemu, że prześle treść pisma na maila, a następnie poinformował, że 

w budżecie na 2023 r. pojawią się środki na kolejną oczyszczalnię i jest jeszcze czas na 

zgłaszanie uwag, co do sposobu skanalizowania gminy.  

Następnie nawiązując do budowy chodnika Wójt uznał, że radni przedstawiają fakty  

w zakrzywiony sposób, poprzez wmieszanie go sytuację związaną ze wstrzymaniem budowy, 

której inwestorem jest Zarząd Dróg Wojewódzkich. Podkreślił, że prace zostały wstrzymane  

z mocy prawa na wniosek Stowarzyszenia Leubuzzi, którego radny Łukasz Dudzic jest 

członkiem Zarządu. Wyjaśnił, że podstawą do wtrzymania inwestycji jest wpisanie alei 

lipowej do rejestru zabytków. Zgodnie z pismem Wojewódzki Konserwator Zabytków 

poinformował, że nie wydał decyzji wstrzymującej, jednak z mocy prawa należało zaprzestać 

prac. Dodał, z podejmuje wszelkie działania, żeby rozwiązać tą sytuację. Jednak ani urząd, 

ani Wójt nie ma żadnego wpływu, ponieważ nie jest stroną. Poinformował również, że 

chodnik przebiega przez działkę prywatną i jest to problem do rozwiązania poprzez 

przełożenie chodnika.  

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że Wójt zamieszcza w przestrzeni publicznej manipulacje  

i kłamstwa i zwrócił się o podanie nazwiska nierzetelnego dziennikarza strony fanpage,  
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na której Wójt udzielił wywiadu. Następnie wyjaśnił, że podjął dyskusję z Konserwatorem 

Zabytków w sprawie inwestycji budowy chodnika, a radni wkroczyli na drogę postepowań.  

Poinformował, że z wyjaśnień uzyskanych od przedstawicieli ZDW wynika, że efektem 

wycięcia lip miało być poszerzenie zjazdu z mostu oraz drogi. Jednak z powodu małego 

natężenia ruchu na tym odcinku, nie jest to możliwe w najbliższych latach. Dodał, że pisanie 

jednostronnych artykułów to kłamstwa i manipulacje.  Zaproponował, aby Wójt złożył pozew 

do sądu, gdzie radny udowodni że kłamie. Podkreślił, że mieszkańcy jednoczą się i walczą  

o coś dla nich ważnego i przypomniał, że Wójt i rada gminy dostali petycję mieszkańców, na 

którą dalej nie udzielili odpowiedzi.  

 

Wójt wyjaśnił, że nie chodzi o wycinkę całej alei lipowej, tylko jednej strony docelowo. 

Oznajmił, że nierealne byłoby określenie terminu przebudowy drogi. Chodnik został 

uzgodniony 23 marca, a następnie została uzgodniona zgodnie z prawem i procedurą wycinka 

drzew. W kwietniu na zebraniu pytał radnych, czy są jakieś pytania dotyczące budowy 

zjazdów i wycinki drzew i nikt nie poruszył tematu. Podkreślił, że zależy mu żeby inwestycja 

budowy chodnika, na którą mieszkańcy czekali naście lat została wykonana. Dodał również, 

że nie czuje się urażony tym, że radny zarzuca mu kłamstwa i manipulacje i nie będzie się 

bronił.  

 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła oznajmił, że gmina nie jest stroną w tej sprawie  

i zamknął dyskusję.  

 

Sekretarz na wcześniejsze zapytanie radnego Andrzeja Grudzińskiego przedstawiła 

informacje dotyczące złożonych deklaracji oraz wniosków o dodatek węglowy. 

 

Wójt poinformował, że w najbliższy piątek o godz. 15:30 na stadionie w Bobrowicach 

odbędzie się sadzenie drzew owocowych, na które zaprosił wszystkich mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację na temat analizy oświadczeń majątkowych,  

do której nie zgłoszono uwag. 

 

Radny Marcin Jagodziński nawiązując do wydatków niewygasających dotyczących 

wykonania dwóch zjazdów na działki zapytał, czy wykonanie tego zadania wymagało 

wycięcia 26 szt. drzew. Następnie zapytał czy projektant uzgadniając przebieg chodnika nie 

uwzględnił, że będzie on przechodził przez działki prywatne i czy to nie spowodowało 

zatrzymania inwestycji. Dodał, że konieczna jest tutaj zmiana projektu, co wymaga nowych 

uzgodnień. Następnie poinformował, że na działce nr 456/11 nie ma zaplanowanego zjazdu, 

ponieważ nie dokonano wizji lokalnej. W sprawie wpisania alei lipowej do rejestru zabytków 

oznajmił, że zanim został złożony wniosek Wójt mógł znaleźć kompromis z mieszkańcami. 

 

Wójt wyjaśnił, że wejście z chodnikiem na działkę prywatną jest tematem do rozwiązania, 

natomiast zmiany w projekcie nie wstrzymują prac. Odnośnie alei lipowej przypomniał, że 

deklarował mieszkańcom, że do dnia 23.09.2022 r. nie zrobi niczego w sprawie wycinki, jak 

również nie wyraził zgody na wycinkę drzew po lewej stronie ulicy. 

 

O godz. 11:05 Radny Andrzej Grudziński opuścił salę posiedzeń. 
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Radny Łukasz Dudzic wyjaśnił, że kiedy Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytków 

wysłał pismo o wszczęciu postepowania w dniu 8.09., to po wizji lokalnej w dniu 21.09. 

inwestycja budowy chodnika nadal trwała. Nie wiadomo z jakiego powodu prace zostały 

wstrzymane.  

 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że nie jest pomysłem radnych, żeby zapraszać na każdą sesję 

rady dyrektorów szkół, lecz tylko wtedy kiedy pojawią się pytania. Odnośnie biuletynu 

zapytał czy dyrektor GOKiS posiada zgody na publikację wizerunku.  

 

Wójt w kwestii zapraszania dyrektorów oznajmił, że trzeba będzie wcześniej przygotować 

pytania. Odnośnie zjazdu poinformował, że wystąpił błąd i zakłada, że projektant był  

w terenie, jednak nie może się odnieść do sprawy, ponieważ projektanta zatrudnia ZDW.  

Nie może się jednak zgodzić, że jest to główny powód wstrzymania budowy chodnika. Dodał, 

że nie jest stroną, jednak stara się aby budowa doszła do skutku. 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że drzewom został uszkodzony system korzeniowy  

i zapytał Wójta czy brał udział przy projektowaniu. 

 

Wójt wyjaśnił, że przy wydawaniu pozwolenia na budowę decyzję podejmuje Starostwo 

Powiatowe, a przy inwestycji nie jest stroną. 

 

Radna Iwona Szajek wspomniała o poruszonym na ostatniej sesji problemie powrotu dzieci ze 

szkoły i zapytała, czy Wójt rozmawiał w tej sprawie. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że rozmawiała z dyrektorami szkół i żaden nie potwierdził, że dzieci 

oczekują na autobus 4 godziny, tylko maksymalnie do 1,5  godziny.  Następnie zwróciła się  

z prośbą do radnej o wskazanie celem ustalenia przez pracownika, o jakie klasy chodzi,  

w jakie dni i o jaki kurs autobusu. Dodała, że wcześniej występował problem braku 

możliwości uczestniczenia dzieci w zajęciach dodatkowych z powodu braku autobusów. 

 

Radna Iwona Szajek zwróciła się z prośbą o przedstawienie przez szkoły oferty zajęć 

dodatkowych. Następnie zapytała jaka wystąpi różnica w wydatkach po dołożeniu 

dodatkowego kursu autobusów.  

 

Radny Jacek Gaszczak poinformował, że podczas sesji otrzymuje sms-y od mieszkańców  

z nieprzychylnymi komentarzami na temat obrad. Dodał, że jeden z mieszkańców dziękuje 

stowarzyszeniu za złożenie wniosku do Konserwatora Zabytku i tym samym wstrzymanie 

budowy chodnika.  

 

Radny Łukasz Dudzic zaprosił mieszkańca do kontaktu. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał kiedy radni otrzymają odpowiedzi na swoje wnioski  

z poprzedniej sesji. Następnie poprosił o przesłanie zastępczego projektu budowy chodnika.  

 

Radna Janina Łukaszewicz zapytała jak się zakończyła sprawa drogi na Bóbr w Bobrowicach. 

 

Wójt wyjaśnił, że geodeta złożył wniosek o wznowienie granic i proces jeszcze trwa. 
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Ad 13. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 11:40.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                         Łukasz Kamerduła 

 2022-10-18 

 

 


